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Sopsugsanläggningen i Skarpnäck

Svar på skrivelse från Karin Wallin (SD)

Förslag till beslut
Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar följande:
Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på skrivelsen

Sammanfattning
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2021-03-18 anmäldes en 
skrivelse från Karin Wallin (SD). I skrivelsen ställs frågor om den 
sopsugsanläggning i Skarpnäck som drivs av en samhällighet och 
som sedan en tid tillbaka är ur funktion. Den aktuella 
sopsugsanläggningen är privat och det är Sopsam som har det 
yttersta ansvaret för sopsugsanläggningen. Stadsdelsnämnden har 
inget uppdrag att arbeta med hushållsavfallshantering, förvaltningen 
ser dock positivt på sopsugssystem då dessa bidrar till minskad 
trafik/transporter, tryggare gatumiljö och minskat buller. Enligt 
information som förvaltningen har fått från SVOA så är frågan om 
övertagande av befintliga sopsugsanläggningar runtom i staden 
under utredning. Målet är att kunna erbjuda de samfälligheter som 
vill en möjlighet att gå över till kommunalt huvudmannaskap.

Bakgrund
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2021-03-18 anmäldes en 
skrivelse från Karin Wallin (SD). I skrivelsen ställs frågor om den 
sopsugsanläggning i Skarpnäck som drivs av en samhällighet och 
som sedan en tid tillbaka är ur funktion. Stadsdelsnämnden 
beslutade att överlämna skrivelsen till förvaltningen för bredning. 

Ärendets beredning
Ärendet har beretts inom stadsdelsdirektörens stab och behandlats i 
förvaltningsgrupp och pensionärsråd 2021-05-20. 

Ärendet
I skrivelsen framför Karin Wallin (SD) att sopsugsanläggningen 
varit avstängd sedan maj förra året efter att ha stått obrukbar under 
en längre tid. Sedan dess har stadsdelens hushållsavfallshantering 
primärt skett genom bruk av containrar och kärl, vilket lett till en 
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ökning av skadedjur i anslutning till dessa. Enligt samfälligheten 
finns det ingen annan gångbar lösning än att ha en stationär 
sopsugsanläggning för hushållsavfall. Trots detta har staden inte 
gått in och tagit över ansvaret. I skrivelsen ställs två frågor till 
förvaltningen: 

1. Hur ser man på problematiken som lyfts fram av 
samfälligheten? 

2. Finns det planer på att främja en återstart av 
sopsugsanläggningen eller förespråkar förvaltningen någon 
annan lösning?

Synpunkter och förslag
1. Hur ser man på problematiken som lyfts fram av 
samfälligheten? 
Förvaltningen har full förståelse för att det har inneburit stora 
problem för alla de hushåll i Skarpnäck som varit anslutna till 
sopsugen sedan den blev obrukbar. Den aktuella 
sopsugsanläggningen är dock privat och det är Sopsam (Sopsug i 
Skarpnäck samfällighetsförening) som har det yttersta ansvaret för 
sopsugsanläggningen. Det är alltså upp till samfälligheten att 
bekosta reparation av sopsugen. Det är också samfällighetens 
ansvar att det är städat runt containrarna (som är lösningen i dag), så 
att inte skadedjur lockas dit. 

2. Finns det planer på att främja en återstart av 
sopsugsanläggningen eller förespråkar förvaltningen någon 
annan lösning?
Det är i första hand samfällighetens ansvar att reparera sopsugen. 
Stadsdelsnämnden har inget uppdrag att arbeta med 
hushållsavfallshantering, förvaltningen ser dock positivt på 
sopsugssystem då dessa bidrar till minskad trafik/transporter, 
tryggare gatumiljö och minskat buller. Enligt information som 
förvaltningen har fått från SVOA (Stockholm vatten och avfall) så 
är frågan om övertagande av befintliga sopsugsanläggningar runtom 
i staden under utredning. Målet är att kunna erbjuda de 
samfälligheter som vill en möjlighet att gå över till kommunalt 
huvudmannaskap. Dock finns ett flertal juridiska, tekniska och 
ekonomiska frågeställningar som ännu inte är utredda. 

Maria Mathiasson Laxvik
Stadsdelsdirektör

Bilagor
Skrivelsen
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